
   Plurál po číslovkách 

 

 

 
Pravidlo 1. Po číslovkách a po tázací slovičku колко se u neživotných 

substantiv mužského rodu užívá v bulharštině zvláštní plurálový tvar  

v podobě koncovky –a / -я. 

 

Příklady: 

 

 стол - столове -  стола  

 

1) В тази стая има само един стол, а в онази има много столове. 

Столовете са нови. 

 

2) Колко стола има в стаята? 

В стаята има два стола. 

 

 брой – броеве – броя  

 

1) Имаш ли последния брой на списание “Блясък”? 

Да, имам всички броеве на това списание. 

 

2) Колко броя имаш? 

Имам два броя. 

 

Obdobně i u substantiva музей – два музея.  

 

Poznámka 1: Koncovku –я mají nejen všechna neživotná maskulina, která 

končí na – й, ale i následující podstatná jména: път, кон, сън, огън (např. три 

коня).  

 



 

 учебник – учебници – учебника 

 

1)Трябва да си купя нов учебник по български език. 

В книжарницата има много учебници. 

 

2) Колко учебника искате? 

Искам три учебника. 

 

Poznámka 2:  Ve slovech метър, литър, километър a jímž podobných se ve 

tvaru jména počítaného předmětu vypouští z koncové slabiky samohláska – ъ, 

např. пет метра, два литра, четири километра apod.  

 

 

Zapamatujte si! 

 

200 гр сирене – двеста грама сирене 

½ кг кашкавал – половин килограм кашкавал 

2 кг банани -  два килограма банани 

3 м – три метра 

17 см – седемнайсет сантиметра 

4 л – четири литра 

150 км – сто и петдесет километра 

20 лв. – двайсет лева 

хиляда чешки крони  

двеста евро  

сто долара  

 

 

 

 



 

Pravidlo 2. U životných substantiv mužského rodu se užívají zvláštní tvary 

číslovek:  

Př. един студент – много студенти – двама студенти  

                                                         трима студенти 

                                                    четирима студенти  

                                                    петима студенти  

 

 Колко студенти има в стаята? 

         В стаята има трима студенти, а в двора има много студенти. 

 

Nepravidelné tvary 

 

Pozor! Substantivum човек má po číslovkách tvar души:  

 Př. един човек – много хора – двама души 

1) Не познавам тези хора. 

На площада има много хора. 

 

2) Колко души има в стаята? 

В стаята има двама души. 

 

Pozor! Subtantivum ден má po číslovkách a po колко nepravidelný tvar дена: 

ден – дни – дена 

Колко дена бяхте на почивка? – Пет дена. 

 

Pozor! Subtantivum час má po číslovkách  а ро колко nepravidelný tvar часа: 

 

Колко часа ще го чакаш? – Два часа. 

 


